
Toelichting op verzoek van D66, CDA en CPB om rapport MKB vriendelijkste gemeente te 
bespreken in de Politieke Markt:

Bij de presentatie van het coalitieprogramma heeft het college hoge ambities gesteld, namelijk om tot de top van 
de MKB vriendelijkste gemeenten van Nederland te behoren.
Het college heeft overduidelijk niet stil gezeten door allerlei acties te verrichten tbv ondernemers. Denk aan de 
Stichting Weerribben-Wieden; visie DBT; visie op Giethoorn; vaarbeleid; plannen ontwikkeling station en 
omgeving; meedenken met ondernemers in de corona-crisis (wat kan er wel) etc.. 

Toch ervaren veel ondernemers die positieve bedoelingen niet. Volgens het rapport inzake de MKB vriendelijkste 
gemeente is de gemeente van plaats 17 (in 2018) naar plaats 21 (in 2021) op de totale ranglijst van de  25 
Overijsselse gemeenten gegaan. 
Landelijk stond Steenwijkerland op plaats 195 (in 2018) van de 351 gemeenten en staat Steenwijkerland op 
plaats 256 (in 2021). Van de 233 middelgrote gemeenten staat Steenwijkerland op plaats 173.

In 2021 hebben in de provincie Overijssel 2.137 ondernemers meegewerkt aan het onderzoek. In Steenwijkerland 
waren dat 142 ondernemers.
Ter informatie de Business Club telt 240 leden. 

Kennelijk gaat er toch iets mis. 
In de beantwoording van de schriftelijke vragen van D66 heeft het college aangegeven dat het college in de 
najaarsnota in zal gaan op het onderzoek. Het rapport biedt aanknopingspunten om de dienstverlening te 
verbeteren.

Helaas hebben we in de najaarsnota geen plan van aanpak aangetroffen.
Wel is in de najaarsnota geconstateerd dat de BCS prestatieboom specifieke aandacht vereist cq dat er op dat 
punt problemen zijn. 
Voorts maakt de najaarsnota melding van het rode loper beleid, dat recht doet aan het motto: ‘ ja gemeente’.
Tot slot meldt de najaarsnota dat een initiatiefnemer bij werk aan de winkel zich welkom moet voelen. Dat het 
MKB baat heeft bij snellere dienstverlening en meer op maat voor de initiatieven die ontplooid worden.

Veel gemeenteraadsleden en hun (steun)fractieleden zijn ondernemer in Steenwijkerland. Volgens CDA, CPB en 
D66 kan de gemeenteraad het college prima adviseren hoe de dienstverlening richting de MKB ondernemer kan 
worden verbeterd. We stellen daarom voor om het college een adviesnota op te laten stellen met daarin een 
concreet plan van aanpak en/ of de vragen die het college aan de gemeenteraad zou willen/ kunnen voorleggen. 
Elke fractie heeft vervolgens de mogelijkheid om het college van advies te voorzien. Indien een adviesnota niet 
tot de mogelijkheden behoort, zou de raad het rapport ook kunnen behandelen met een open adviesvraag vanuit 
het college.

CPB, CDA en D66 hebben een gesprek gevoerd met de BCS over de dienstverlening van de gemeente. Daar zijn 
een aantal aandachtspunten uit naar voren gekomen. Tevens heeft de BCS een (MKB) ondernemersvriendelijke 
gemeente als volgt omschreven.

Een (MKB) ondernemersvriendelijke gemeente heeft oog voor ondernemers en voor de factoren die belangrijk 
zijn voor een gezond ondernemersklimaat. Als lokale belangenbehartiger blijft BCS graag in gesprek om de 
ondernemersdienstverlening te verbeteren. Op het thema aanbestedingsbeleid zijn de afgelopen jaren grote 
slagen gemaakt (bedrijvenregister wordt door meerdere gemeenten overgenomen), maar het lokaal aanbesteden 
blijft een punt wat aandacht behoeft. Ook op thema’s als vergunningverlening en handhaving zijn nog slagen te 
maken. BCS is bezig een barometer te ontwikkelen voor de werkwijze van het verlenen van vergunningen.
- Faciliterende overheid
Tot slot willen wij de politieke partijen de suggestie doen om het faciliteren van het bedrijfsleven centraal te laten 
staan in het partijprogramma. Alle suggesties die wij hebben gedaan, komen voort vanuit de behoefte van 
ondernemers.


